

Public education  
Discover a world of opportunities

တၢ်ကွဲးလံာ်ဒီးတၢ်ကဒီးလံာ် -  
တၢ်မၤလိတၢ်လၢဟံာ်

တၢ်ကွဲးလံာ်ဒီးတၢ်ကဒီးလံာ်ဖျဉ်အတၢ်ဆိကမိာ်ဆိကမးထီၣ်တဖၣ်

ဖးသကိးလံာ်တပူဃီ

ဖးသကိးလံာ်ဒီးနဖိခဲအံၤခဲတက့ၢ်.ဖးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်အလံာ်ပူလၢအဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးဝဲတဘျီဝဲတဘျီတက့ၢ်.ဒုးန့ၣ်တၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢတၢ်ထံၣ်ညီၣ်န့ၣ်အိၣ်တဖၣ်ဒီးကဒီးသကိးအိၣ်တပူဃီတက့ၢ်.

အရူဒိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ဝဲဒၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အပုၤတဖၣ်န့ၣ်လိၤဆီလိာ်အသးန့ၣ်လိၤ.အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်စူသးစူ,သးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢဒီးတၢ်ဟံးသးလၢအဂ့ၢ်ဒီးမၤလိတၢ်နသးလၢနကအိၣ်အုးစံးပတြၢအဝဲသ့ၣ်လၢအတၢ်ကွဲးစးအယိဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်မၤကမၣ်တၢ်အခါဒၣ်လံာ်န့ၣ်လိၤ.နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢနဖိအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်တဒိ,ဝဲသကိးတၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အသရၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ကွဲးသကိးလံာ်တပူဃီ

ကွဲးလိၤတၢ်ပူအစရီတဖၣ်ဒီးနဖိတက့ၢ်.ဝဲသကိးတၢ်လၢနမၤအိၣ်ဒီးကွဲးလိၤအိၣ်တက့ၢ်.မၤအဝဲသ့ၣ်ကွဲးလိၤတၢ်ပူတၢ်အစရီတက့ၢ်.ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢအကကွဲးလိၤကွဲးတၢ်ပူအစရီ.မ့ၢ်လၢတၢ်ကွဲးလိၤကွဲးလံာ်န့ၣ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သးဒုန့ၣ်လိၤ.

တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ကတီးအဖျဉ်တဖၣ်

ကွဲးစးရဲၣ်ဘၣ်က့ၢ်လံာ်ဒိၣ်ထံးအဖျဉ်လၢတၢ်ကတီးအဖျဉ်တဖၣ်အပူလၢတၢ်ကဒုးကဲထီၣ်လံာ်ဖျဉ်အဂၤတဖၣ်တက့ၢ်.စးထီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢအညီတဖၣ်ဒီးလၢခံကိထီၣ်တဖၣ်တဖၣ်တက့ၢ်.အိၣ်န့ၣ် **on** ဒီး **no, dad** ဒီး **add, art, rat** ဒီး **tar, tabs, bats** ဒီး **stab** တဖၣ်တက့ၢ်.တၢ်အံၤတၢ်ကိးအိၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်ဘၣ်က့ၢ်တၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢတၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢအဆိၣ်တၢ်လံအပူန့ၣ်လိၤ.

လံာ်ဒိၣ်ထံး ၂၆ဖျဉ်လၢအဲးကလံးကိၣ်အပူန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကလုာ်လၢအလိၤဆီလိာ်အသးဒုဒုခါန့ၣ်လိၤ. အိၣ်န့ၣ်,တၢ်ကတီးအဖျဉ်အကလုာ်သီၣ်လိၤဆီလိာ်ဒၣ်လၢ **apple, craft, any** ဒီး **apron** န့ၣ်လိၤ.

တၢ်ကဒီးလံာ်န့ၣ်အကါဒိၣ်ဝဲလိၤ.ကွဲးနီၣ်ယာ်နဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံာ်တဖၣ်ခဲလၢာ်, အိၣ်ဒီးမၤစၢကွဲးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အမံၤလၢလံာ်တဖၣ်အလိၤဒီးလၢအတၢ်လိာ်ကွဲးတဖၣ်အလိၤတက့ၢ်.

ဝဲသကိးတၢ်ပနီၣ်တဖၣ်လၢနထံၣ်အိၣ်ဖဲနဟးကွၢ်ကိတၢ်လၢတၢ်ချၢအခါတက့ၢ်. အိၣ်န့ၣ်,ဒုးန့ၣ်အိၣ်န့ၣ်အမံၤမ့ၢ်ဒ်သိးနဖိအံၤန့ၣ်ပၢတၢ်ကတီးအဖျဉ်တဖၣ်အိၣ်အိၣ်ဒီးအတၢ်ပညိၣ်လိၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ကလုာ်သီၣ်လိၤကိလိာ်အသးအတၢ်လိာ်ကွဲး

ဂဲလိာ်ကွဲးတၢ်ကလုာ်သီၣ်လိၤကိလိာ်အသးအတၢ်လိာ်ကွဲးတဖၣ်,အိၣ်ဒီး-တၢ်တခါလၢအလိၤအဲၣ်ဒီးအဆူၣ်စၢယဲးစၢယဲးဒီးအကလုာ်လိၤကိလိာ်အသးဒီး **mitten** န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်သ့ကွဲးဒီးသ့ကဒီးလံာ်ဖျဉ်မ့ၢ်ကွဲးကွဲးလၢအယံာ်တၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လိၤ. ဖိသ့ၣ်မၤလိတၢ်လၢကွဲးကွဲးအကလုာ်ကလုာ်အပူဒီးလၢအယုာ်အကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်န့ၣ်လိၤ.အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်စူသးစူဒီးထီၣ်အိၣ်အုးစံးပတြၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါတက့ၢ်.

တၢ်ကတီးအဖျဉ်တဖၣ်လၢလုၣ်ပၣ်တဖၣ်အလိၤ

- ဂဲလိာ်ကွဲးသကိး **! spy** (ယကွၢ်ဟ့ၣ်တၢ်)လၢသိလုၣ်အပူ,ဒီးလၢသိလုၣ်တီၣ်ဆျာ်ကမ့ၢ်အလိၤဒီးလုၣ်မ့ၢ်အုအလိၤတက့ၢ်.
- ဖးကွဲးဒီးသိလုၣ်အဂီၢ်တၢ်ပနီၣ်တဖၣ်,အိၣ်ဒီး **STOP** (ပတုၣ်)အတၢ်ပနီၣ်ရဲၣ်ပတုၣ်တၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢအဝဲသ့ၣ်ပတုၣ်အံၤအိၣ်ပညီၣ်ဒီးဘၣ်မနုၤအယိအရူဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်အိၣ်ပတုၣ်အိၣ်ဖဲန့ၣ်လဲၣ်တက့ၢ်. တၢ်အံၤမၤစၢဒုးန့ၣ်ပၢန့ၣ်ဘၣ်မနုၤအယိတၢ်ကဒီးကွဲးလိၤလံာ်ဖျဉ်လၢအဘၣ်န့ၣ်အရူဒိၣ်ဝဲဒၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်တက့ၢ်.
- ဂဲလိာ်ကွဲးဒုပုကွၢ်ယုတၢ်ကတီးအဖျဉ်တက့ၢ်.သံကွၢ်နဖိတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒ်-တၢ်ကတီးလၢအကလုာ်သီၣ်လိၤကိလိာ်ဒီး **boat** န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကတီးအဖျဉ်မနုၤလဲၣ်တက့ၢ်.ဒီးတၢ်ကတီးအဖျဉ်လၢအခိၣ်ချၢအသးဒီး **long** န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.



Department of Education

နကထံၣ်န့ၣ်အါထီၣ်  
မၤလိတၢ်လၢဟံာ်အတၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်နီၣ်အကဘျးပတဖၣ်  
education.wa.edu.au